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استاندار سیستان و بلوچستان:
مسئولین باید به دنبال کارهای 

نشدنی باشند
 استاندار سیستان و بلوچستان گفت: امروز 
همه مسئولین باید در میدان باشند و به دنبال 
کارهای نشدنی بروند. محمد کرمی در نشستی با 
مدیران دستگاه های اجرایی و مسئولین حراست 
را  ادوار سختی  اسلامی  انقلاب  افزود:  ادارات، 
پشت سر گذاشت اما به دلیل این که این انقلاب 

اراده الهی است، اسلام پیروز است.
وی گفت: امروز مرهون خون شهدایی هستیم 
که قبل از انقلاب اسلامی و بعد از آن به شهادت 
ستم  رژیم  دوران  در  که  افرادی  رسیده اند، 
شاهی در مقابل شکنجه ها ایستادند و به آینده 
امیدوار بودند. استاندار سیستان و بلوچستان 
انقلاب  پیروزی  از  بعد  دشمنان  کرد:  اظهار 
اسلامی توطئه های مختلفی را در ابعاد گوناگون 
برنامه ریزی کردند و از همان روز اول محاصره 
نظامی، اقتصادی و سیاسی را در دستور کار خود 
قرار داده اند؛ اما جایی که اراده الهی تعلق بگیرد 
همه عالم هم جمع شوند باز هم نمی توانند کاری 
کنند. وی خاطرنشان کرد: همه عالم در ید قدرت 
الهی است به طور مثال اگر یکی از این توطئه هایی 
که دشمن برای به زمین زدن این انقلاب طراحی 
قطعاً  می شد،  اجرا  دیگری  کشور  در  کرده 
شکست می خورد. وی خاطرنشان کرد: اینکه در 
۸ سال دفاع مقدس تحت شدیدترین تحریم ها 
جنگید عنایت الهی است که با اراده و ایمان قلبی 
قوی رزمندگان صورت گرفت. استاندار سیستان 
و بلوچستان تصریح کرد: امروز دشمن بیش از 
پیش قساوت و خباثت نسبت به ملت ایران دارد، 
که علت آن هم به دلیل پیشرفت های روزافزون 
دشمن  کرد:  تاکید  وی  است.  سرزمین  این 
می داند که این انقلاب اراده الهی است از این 
رو شاهدیم همه سیاست های دشمن در دنیا با 
دلیل روش های  به همین  مواجه شده  شکست 
مختلفی را برای آسیب وارد کردن به ملت ایران 
طراحی می کند اما با توجه حکیمانه مقام معظم 
رهبری، این توطئه ها یکی پس از دیگری خنثی 
ایران  پیشرفت  از  دشمنان  افزود:  کرمی  شد. 
طبیعی  دلیل  به همین  بوده  عصبانی  اسلامی 
است که به روش های مختلف مردم را نسبت به 

انقلاب ناامید و اراده مسئولین را تضعیف کند.
این  بیان  با  بلوچستان  و  سیستان  استاندار 
مطلب که امروز همه مسئولین باید در میدان 
تاکید  باشند و به دنبال کارهای نشدنی بروند، 
کرد: گزارشات باید کف میدان دیده شود و تنها 

در قالب ارائه گزارش های نوشتاری نباشد.
نظارتی  مجموعه های  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
تسهیل کننده امور هستند، خاطرنشان کرد: این 
نظارت اهمیت فراوانی دارد و بر این اساس باید 
بر کار پیمانکاران بسیار حساس باشیم چرا که این 

کنترل و نظارت عین دلسوزی برای مردم است.

۵۶ درصد مساکن روستایی استان 
زنجان مقاوم سازی شده است

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان 
زنجان گفت: ۵۶ درصد مساکن روستایی استان 

زنجان مقاوم سازی شده است.
انقلابی  نهاد  این  کرد:  اظهار  خواجه ای  رضا 
از طریق ایجاد بستری مناسب و با استفاده از 
فرصت ها و پتانسیل ها به خوبی توانسته برای 
توسعه استان، به ویژه عمران و آبادانی روستاها، 
و  ارزشمند  خدمات  روستایی  جمعیت  تثبیت 
ماندگاری بر جای گذارد. به طوری که اقدامات 
این نهاد در زمینه بازسازی مناطق سانحه دیده، 
محرومیت زدایی و عدالت اجتماعی به ویژه در 
مشهود  زندگی روستاییان کاملاً  بهبود  راستای 
انقلاب  بنیاد مسکن  برنامه های  به  وی  است. 
اسلامی استان در دهه فجر امسال نیز اشاره کرد 
و گفت: در این ایام ۲۶ پروژه عمرانی در حوزه 
و  بازسازی  و  شهری  مسکن  روستایی،  عمران 
مسکن روستایی با اعتباری بیش از ۵۷۲ میلیارد 
ریال در مناطق مختلف استان مورد بهره برداری 

قرار خواهد گرفت.
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان 
اجرای  زمینه  در  پروژه  کرد: ۱۵  تصریح  زنجان 
طرح هادی، ۷ پروژه در زمینه به سازی مسکن 
روستایی و ساخت مسکن محرومان و ۳ پروژه در 
حوزه مسکن شهری افتتاح خواهد شد، همچنین 
در  مسکن  بنیاد  مصالح  تولید  کارخانه  افتتاح 
این  برنامه های  از دیگر  نیز  شهرستان خرمدره 

ایام خواهد بود.
پروژه  اول  فاز  افتتاح  از  مسئول  این 
فجر  دهه  الله  ایام   مسکن صائین  قلعه در 
حاضر  حال  در  گفت:  و  داد  خبر  سال جاری 
ملی صائین قلعه به  نهضت  واحدی   ۱۶ پروژه 

اتمام رسیده و به زودی افتتاح خواهد شد.

دبیر جشنواره تولید ملی خبر داد
استان گیلان میزبان چهارمین 

جشنواره تولید ملی

دبیر چهارمین جشنواره تولید ملی با اشاره به 
تجلیل از برترین های تولید ملی در سال جاری 
گفت: استان گیلان با توانمندی ها در حوزه تولید 

میزبان این دوره از جشنواره است.
اشتغال  و  تولید  کرد:  اظهار  داوودی  امیررضا 
زیربنای توسعه و اقتصاد یک کشور است و باید 
ویژه مورد توجه قرار گیرد. وی از برگزاری چهارمین 
جشنواره تولید ملی به میزبان استان گیلان خبر 
توانمندی های  به  توجه  با  گیلان  افزود:  و  داد 
خوب در بخش تولید و اشتغال، میزبان چهارمین 

جشنواره تولید ملی خواهد بود.
دبیر چهارمین جشنواره تولید ملی با بیان اینکه 
قرار  تولیدی  واحدهای  و  تبلیغات محور صنایع 
تولیدی  محصولات  از  باید  مردم  گفت:  گیرد، 
صنایع و واحدهای تولیدی با خبر باشند تا حمایت 

از تولید به مطالبه عمومی تبدیل شود.
داوودی با اشاره به کیفیت خوب برخی تولیدات 
داخلی و هم ترازی با برندهای خارجی، بیان کرد: 
برخی برندها و تولیدات مطرح خارجی سود ناشی 
از تبلیغات گسترده خود را می برند. وی با اشاره به 
برخی چالش های پیش روی تولید داخلی، افزود: 
گره گشایی مسیر تولید ملی باید در اولویت قرار 

گیرد تا این چرخه جان دوباره بگیرد.
دبیر چهارمین جشنواره تولید ملی با اشاره به 
کرد:  اضافه  این جشنواره،  برگزاری  مهم  اهداف 
از تولید ملی، معرفی و برندینگ کردن  حمایت 
محصولات داخلی از مهم ترین اولویت ها و اهداف 

برگزاری چهارمین جشنواره تولید ملی است.
ملی  تولید  برترین های  اینکه  بیان  با  داوودی 
از  تجلیل  و  معرفی  گفت:  می شوند،  معرفی 
دیگر  از  جاری  سال  در  ملی  تولید  برترین های 
برنامه های محوری چهارمین جشنواره تولید ملی 
در  ملی  تولید  نمایشگاه  برگزاری  از  وی  است. 
گیلان خبر داد و افزود: این نمایشگاه به منظور 
معرفی توانمندی های تولید داخلی در اردیبهشت 

ماه سال آتی در منطقه آزاد انزلی دایر می شود.
دبیر چهارمین جشنواره تولید ملی با اشاره به 
اهمیت روابط عمومی ها در پویاسازی صنعت و 
تولید، بیان کرد: بسیاری از شرکت ها و صنایع 
اعتقاد چندانی به روابط عمومی و تبلیغات ندارند 
و شاید از مهم ترین نقاط ضعف خود همین باشد.

داوودی با بیان اینکه روابط عمومی برتر در حوزه 
تولید و صنعت معرفی می شود، گفت: صنایع 
باید نسبت به تبلیغات و روابط عمومی اهمیت 
بیشتری قائل شوند چرا که روابط عمومی پیشانی 
هر مجموعه و واحد تولیدی است. وی با اشاره به 
اهمیت رسانه و خبر در قوا بخشی به تولید، افزود: 
اصحاب رسانه و خبرنگاران بهترین و اثرگذارترین 
چهارمین  دبیر  هستند.  تولید  یاوران  و  حامیان 
بیشتر  به جزئیات  اشاره  با  تولید ملی  جشنواره 
برپایی نمایشگاه تولید ملی در گیلان، بیان کرد: 
نمایشگاه تولید ملی با ۱۵۰ غرفه به مدت یک هفته 
در اردیبهشت ماه سال آتی در منطقه آزاد انزلی 
داخلی  و  ملی  تولید  با  داوودی  می شود.  برگزار 
آفرین است،  اقتصاد و توسعه کشور نقش  در 
گفت: توجه به حامیان و یاوران تولید در چهارمین 

جشنواره تولید ملی اقدام برجسته است.

جلوگیری از تغییر کاربری ۱۱۵ 
هکتار از اراضی در البرز

 رئیس کل دادگستری البرز از مقابله همزمان 
با تغییر کاربری غیرمجاز اراضی زراعی و باغ ها 
در چهار حوزه قضائی استان البرز به وسعت ۱۱۵ 
هکتار و به ارزش ۵ هزار و ۸۶۰ میلیارد ریال خبر 
داد. حسین فاضلی هریکندی با اشاره به جلوگیری 
از تغییر کاربری غیرمجاز و آزادسازی اراضی زراعی 
و باغی تغییر کاربری یافته در چهار حوزه قضائی 
فردیس، چهارباغ، نظرآباد و ساوجبلاغ اظهار کرد: 
با اعمال »تبصره ۲ ماده ۱۰ قانون حفظ کاربری 
اراضی زراعی و باغ ها«، ضمن اعمال قانون در 
۱۱۵ هکتار از اراضی، از تغییر کاربری غیرمجاز این 
اراضی پیشگیری شد. وی در خصوص عملیات 
توضیح  نیز  ساوجبلاغ  شهرستان  در  آزادسازی 
داد: موارد متعددی از تغییر کاربری غیرمجاز از 
قبیل ساخت ویلا و بنا، دیوارکشی، قطعه بندی، 
محوطه سازی در مجموع به مساحت ۳۲ هکتار 

به ارزش معادل ۱۶۰ میلیارد ریال آزادسازی شد.

 علیرضا خزائلی اظهار کرد: بحث ایجاد و افزایش 
های  اولویت  جز  دستی  صنایع  حوزه  در  اشتغال 
سازمان میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
است و به همین منظور در سی و ششمین نمایشگاه 
ملی صنایع دستی تهران که از ١٨ لغایت ٢١ بهمن 

برگزار می شود شرکت میکنیم.
مدیرکل میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری 
استان قزوین بیان کرد: شرکت در جشنواره بسیج 
فرهنگی  میراث  توسط  بار  اولین  استان  هنرمندان 
قزوین اتفاق افتاد و فستیوال نهایی این رویداد نیز 

در اسفند ماه برگزار میگردد.
در  اشتغال  توسعه  منظور  به  کرد:  بیان  وی 
پرونده جذب تسهیلات  زمینه های صنایع دستی، 
تبصره ١۶ تشکیل شده و به محض تامین اعتبار از 

جانب بانک ها این وام ها ارائه خواهند شد.
این مسئول با اشاره به جشن های پیروزی انقلاب 
اسلامی عنوان کرد: نمایشگاه های صنایع دستی در 
این ایام رشد خواهد داشت و با توجه به اعیاد ماه 
رجب و شعبان تلاش میکنیم پوشش بیشتری از 
این دست داشته باشیم و در نهایت در ایام نوروز 
گستردگی نمایشگاه ها و بازارچه های صنایع دستی 

بیشترین بروز را خواهند داشت.
خزائلی با بیان این نکته که جلسات ستاد سفر 
نوروز ١۴٠٢ در استان برگزار شده و در شهرستان 
ها نیز در حال برگزاری است بیان کرد: با توجه به 
فعالیت  نوروز  ایام  در  رمضان  مبارک  ماه  خواص 
ستاد سفر از نیمه شعبان یعنی از اواسط اسفندماه 
آغاز خواهد شد. این مسئول گفت: رویداد نمایشگاه 
گردشگری قزوین نیز از ١٨ تا ٢١ بهمن ماه برگزار 
میشود و رویکرد ما جذب سرمایه گذار برای بیش از 

۵٠ پروژه گردشگری استان خواهد بود.
مدیرکل میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری 
استان قزوین ابراز کرد: در سال جاری چندین فضای 
اقامتی در قزوین افتتاح شده با این حال مهمترین 
پروژه گردشگری و اقامتی ما که در ایام دهه مبارک 
فجر به بهره برداری می رسد پروژه هتل خانه تاریخی 
بهروزی است. وی با توضیح اقدامات در حوزه میراث 
تا  الموت  از  جدی  فعالیت  کرد:  تصریح  فرهنگی 
بویین زهرا و آوج داریم و امیدواریم در نوروز امسال 
دولتخانه را کمی متفاوت تر از سال های قبل ببینیم.
خزائلی با بیان این نکته که یکی از مصوبه های 
سازی  آزاد  قزوین  استان  به  جمهور  رئیس  سفر 

محوطه دولتخانه صفوی بوده است گفت: پروسه 
و  تختی  مجموعه  و  پاسداران  دبیرستان  جابجایی 
ساخت فضاهای معوض در حال انجام است و ما از 
مجموعه اداره کل آموزش و پرورش، اداره کل ورزش 
مدارس  بهسازی  و  نوسازی  کل  اداره  و  جوانان  و 
از اینکه با نهایت سرعت در حال فعالیت هستند 
تقدیر می کنیم. وی با بیان این نکته که انتقال مرکز 
مخابرات آزادی یک پروسه زمان بر خواهد بود تبیین 
کرد: با توجه به زیر ساخت و تکنولوژی موجود در 
این مجموعه جا به جایی آن برای مخابرات پروسه 
ای زمان بر خواهد بود لذا در حال حاضر مهمترین 
فعالیت ما در این نقطه تغییر فضا و ایجاد فضاسازی 

مناسب است.
این مسئول مطرح کرد: یکی از پروژه های بزرگ در 

دستور کار سازمان میراث فرهنگی اصلاح مجموعه 
پروژه  مشاور  حاضر  حال  در  که  بود  انبیا  چهار 
مشغول فعالیت است و فاز اول آن نیز به تصویب 
رسیده و در این زمینه مشاورانی از سوی وزارت خانه 
و اداره کل اوقاف تعیین شده اند و مهمترین اقدام 
این پروژه اصلاح جلوخان آن است چرا که  ما در 
جلوخان آن رو به قبله نیست و قرار است ارتباط 

گیری این مجموعه با دولتخانه صفوی انجام شود.
خزائلی توضیح داد: اکثر پروژه های میراث فرهنگی 
در قزوین فعال هستند و ١٧ میلیارد تومان از محل 
سفر ریاست جمهوری به قزوین به میراث تخصیص 
داده شده است و از طرفی مهلت هزینه اعتبار ١۴٠١ 
تا شهریور ١۴٠٢ است و ما سعی می کنیم در زمان 
قانونی بهترین عملکرد را داشته باشیم تا آثار کار برای 

مردم قابل لمس باشد.
هتل  گراند  مجموعه  خصوص  در  مسئول  این 
گفت: دولت در گراند هتل هزینه نمیکند لذا فراخوان 
سرمایه گذاری و بهره برداری از این مجموعه تا زمانی 
مشخص انجام شده و پیشنهاد سرمایه گذاران در 
سامانه ثبت شده، تا امروز تعداد زیادی علاقه مند 
به این پروژه ثبت نام کرده اند و ما بهترین پیشنهاد 

را از بین متقاضیان انتخاب خواهیم کرد.
این مسئول در پایان در خصوص موزه قزوین نیز 
توضیح داد: این مجموعه یکی از فعال ترین موزه ها 
در زمینه جابجایی اشیا بین مخزن و محل نمایش 
بوده است، از سوی دیگر بیش از ٨٠لوح هخامنشی 
در سال گذشته به صورت قرضی در مجموعه موزه 

قزوین به نمایش در آمده است.

مدیرکل میراث فرهنگی قزوین:

بخش خصوصی عهده دار بازسازی و بهره برداری از گراند هتل است
مدیرکل میراث فرهنگی قزوین گفت: فراخوان جذب سرمایه گذار برای مجموعه گراند هتل انجام شده و در آینده نزدیک مرمت و بهره برداری از 

این مجموعه تاریخی انجام خواهد شد.

شرکت در 
جشنواره 

بسیج 
هنرمندان 

استان اولین 
بار توسط 

میراث 
فرهنگی 

قزوین 
اتفاق افتاد 
و فستیوال 
نهایی این 
رویداد نیز 

در اسفند ماه 
برگزار میگردد

استاندار اردبیل:

 استاندار اردبیل گفت: ۶ هزار میلیارد تومان منابع به صورت ملی 
برای تکمیل طرح های آبرسانی در شهرهای مختلف استان اردبیل 

نیاز است.
فعالان  و  نخبگان  از  تعدادی  با  دیدار  در  عاملی  حامد  سید 
اجتماعی در اردبیل اظهار کرد: هشت شهر در استان اردبیل با تنش 
آبی روبه رو هستند که سعی ما بر این است تا با اخذ مجوز ماده ۲۳ 
از محل اعتبارات ملی، تأمین منابع برای اجرای طرح های پیشگیرانه 

را در اولویت قرار دهیم.
وی از آبرسانی به ۴۵۴ روستا با همکاری بسیج سازندگی خبر داد 
و تصریح کرد: آبرسانی به ۱۲۰ روستا تا آخر امسال تکمیل و آماده 

بهره برداری خواهد شد.
تقویت  حوزه  در  شده  انجام  فعالیت های  به  اردبیل  استاندار 
فرودگاه اردبیل و پارس آباد و دایر شدن پروازهای متعدد به این 
فرودگاه خبر داد و گفت: برای زیرساخت فرودگاه پارس آباد ۶۰ 
میلیارد تومان اعتبار هزینه شد تا مدرن ترین دستگاه کمک ناوبری 

خریداری و به باند دوم فرودگاه اردبیل انتقال داده شود.
عاملی از کاهش ابطال پروازهای فرودگاه اردبیل تا ۱۲ مورد خبر 
داد و افزود: امیدواریم با تجهیز فرودگاه پارس آباد مشکلات این 

فرودگاه نیز به سرعت حل شود.
وی منابع درآمدی دولت را نفت و مالیات با ظرفیت محدود اعلام 
کرد و ادامه داد: نه تنها درآمد ثابت کشور افزایشی نداشته بلکه 
با توجه به رشد هزینه ها ما با شرایط متفاوتی روبه رو هستیم ولی 
دولت تلاش می کند تا با راهکارهای مختلف همچنان پروژه های 

عمرانی و نیمه تمام را در اولویت تکمیل قرار دهد.
عاملی در بخش دیگری از سخنان خود اضافه کرد: در ۱۵ ماه 
گذشته در استان اردبیل تلاش کردیم تا از محل سفر رئیس جمهور 
و سایر منابع ملی تزریق منابع را انجام دهیم که در نیمه دوم سال 
گذشته یک هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان و امسال نیز یک هزار و ۵۰ 
میلیارد تومان از محل سفر رئیس جمهور منابع نقدی به استان 

تزریق شده است.
وی از تأمین یک هزار میلیارد تومان منابع به صورت فاینانس بانکی 
و پیش بینی تأمین یک هزار میلیارد تومان از محل تهاتر نفت خبر 
داد و بیان کرد: در مجموع در سال جاری چهار هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان منابع به پروژه های زیرساختی استان اختصاص یافته در حالی 
که در چهار سال گذشته این مبلغ کمتر از ۲ هزار میلیارد تومان 

بوده است.

عاملی احداث ۲ پست ۲۳۰ کیلوولت و سه پست ۶۳ کیلوولت 
را در استان با هدف پایداری برق یادآور شد و اظهار کرد: در کنار 
تأمین برق مورد نیاز واحدهای صنعتی، سعی بر این است تا دغدغه 
کمبود گاز رفع شده و ظرفیت تأمین گاز استان از ۱۱ میلیون متر 

مکعب به ۲۵ میلیون متر مکعب افزایش پیدا کند.
وی در ادامه سخنان خود تصریح کرد: در حوزه آبرسانی نیز خط 
انتقال دوم آبرسانی اردبیل از سد یامچی به تصفیه خانه در حال 
اجرا است و در کنار آن با هدف ارتقای کیفی آب شرب اردبیل 

زوم بندی اجرایی و عملیاتی می شود.
رویداد ۲۰۲۳ فرصتی مناسب برای تقویت زیرساخت های 

گردشگری
اشاره  اردبیل  در   ۲۰۲۳ رویداد  برگزاری  به  اردبیل  استاندار 
ما  تا  است  مناسب  بهانه ای  و  فرصت  رویداد  این  گفت:  و  کرد 

زیرساخت های حوزه گردشگری را تقویت کنیم.
عاملی به فعالیت های انجام شده برای تقویت حوزه گردشگری 
و استفاده از ظرفیت های این بخش در افزایش تولید ثروت استان 
اشاره کرد و افزود: باید هتل پنج ستاره متعدد همراه با آبدرمانی های 
استاندارد و سایر امکانات گردشگری برای گردشگران خارجی فراهم 

آید تا تولید ثروت در این بخش به معنای واقعی انجام شود.
وی در بخش دیگری از سخنان خود خاطرنشان کرد: ۱۰ کشور 
عضو اکو امسال فرصت خوبی را پیدا می کنند تا گردشگران خود را 
به ایران به ویژه شهر اردبیل سرازیر کنند که ما به راحتی می توانیم 

از این زیرساخت ها استفاده کنیم.
عاملی احداث دهکده گردشگری در نمین و ارتقای ظرفیت سد 
پیله سحران را فراتر از ظرفیت شورابیل در حوزه گردشگری یادآور 
شد و اضافه کرد: در کنار افزایش مدت اقامت گردشگران داخلی 

و خارجی باشد شرایط مطلوبی را در جلب رضایت آنها مهیا کنیم.
وی ضرورت ساماندهی ورودی شهر و بهره گیری از ظرفیت سوها 
و فندقلو را به عنوان اکوپارک های طبیعی یادآور شد و بیان کرد: در 
همه شهرها سعی بر این است تا هتل ها، دهکده های توریستی، 
تقویت بوم گردی روستایی را شاهد باشیم و بستر حمایت از صنعت 

گردشگری به شکل مطلوب فراهم آید.
استاندار اردبیل احداث شهرک لجستیک را در اردبیل و ساماندهی 
و انتقال صنوف مزاحم را به این شهرک یادآور شد و ادامه داد: در 
طرح های ترافیکی تلاش ما بر این است تا فضای مناسبی را فراهم 
کنیم که در بافت فرسوده و قدیمی شهر اردبیل ساماندهی ها به 
شکل درست و متناسب با طرح تفصیلی شهر اردبیل اجرایی و 

عملیاتی می شود.

ح های آبرسانی نیاز است ۶۰۰۰ میلیارد تومان برای طر

شهردار قم:
بودجه سال آینده شهرداری قم بالغ بر ۷هزار میلیارد تومان است

شهردار قم بودجه پیشنهادی شهرداری در سال آینده را بالغ بر ۷ هزار میلیارد 
تومان اعلام کرد و گفت: بودجه سال جاری نیز بیش از ۹۰ درصد محقق شده 
است.  سید مرتضی سقاییان نژاد اظهار داشت: تاکنون بیش از نود درصد 
بودجه سال جاری محقق شده است و ما در سال ۱۴۰۰ تعداد ۲۶ مرحله افتتاح 

داشتیم که رقمی بالغ بر ۱۲ میلیارد تومان برای آنان هزینه شده است.
شهردار قم بیان داشت: در سال ۱۴۰۱ بودجه شهرداری قم، ۴,۲۰۰ میلیارد 
تومان بسته شد که در اصلاحیه به ۵,۲۰۰ میلیارد تومان رسیده و تا پایان سال 
نیز این بودجه به ۶ هزار میلیارد تومان خواهد رسید. وی گفت: طرح ها و پروژه 
هایی نیز بیش از ۵ هزار میلیارد ریال تا پایان سال به بهره برداری خواهد رسید.

سقائیان نژاد گفت: در کشور تنگناهای اقتصادی وجود دارد که در این راستا 
خم به ابرو نیاوردیم و کمتر کلان شهری در کشور همانند قم طرح های عمرانی 
طبق برنامه ریزی ها انجام شده است که البته با چالش های متعددی در مرحله 
اجرا با آن مواجه بودیم که اجازه آسیب دیدن پروژه ها را نداده ایم و افتتاح پروژه 

ها تا اواسط اردیبهشت ماه سال آینده ادامه خواهد داشت.
وی افزود: بودجه شهرداری در سال آینده رقمی بالغ بر ۷ هزار میلیارد تومان 

پیش بینی شده که ممکن است تا ده درصد افزایش و یا کاهش داشته باشد.
سقائیان نژاد عنوان داشت: احداث ۳۵ تقاطع غیر همسطح در شهر قم برنامه 

ریزی شده که هر تقاطع ۳۵۰ میلیارد تومان هزینه دارد.
وی ادامه داد؛ تاکنون ۱۶ تقاطع به بهره برداری رسیده و این ۳۵ تقاطع در ۵ 
محور توزیع می شود که در محور فردوسی باید ۱۱ تقاطع در طول ۲۵ کیلومتری 

این مسیر انجام شود که ۴ تقاطع تا پایان امسال به بهره برداری می رسد.
شهردار قم گفت: تقاطع فردوسی به صندوق، تجهیز کارگاه شده و کار آن به 
زودی شروع خواهد شد، احداث تقاطع های فردوسی به حکیم، میدان ارتش، 
حافظ و میدان شهید زین الدین نیز از دیگر پروژه ها است و در محور جمهوری 

با طول ۱۶ کیلومتر نیز ۹ تقاطع ساخته می شود.
تکمیل تونل غدیر تا میدان سپاه تا ۱۵ اردیبهشت سال آینده تکمیل می شود

وی بیان داشت: تکمیل تونل غدیر تا میدان سپاه تا ۱۵ اردیبهشت سال آینده 
تکمیل می شود و احداث تقاطع قدس به مرجعیت در حال انجام بوده و تقاطع 
میدان مرجعیت نیز در حال طراحی است و در محور عمار یاسر نیز ۶ تقاطع 
خواهیم داشت. شهردار قم با بیان اینکه ۳۵۴ دستگاه اتوبوس در شهر قم داریم 
افزود: بعد از کرونا استفاده از حمل و نقل عمومی به ۸ درصد رسید که امروز 
این میزان ۱۱ درصد شده است. وی افزود: ۱۰۰ دستگاه اتوبوس جدید خریداری 
شد که ۱۱ اتوبوس تاکنون تحویل شده که به دلیل اختلاف ال سی با چین تحویل 

مابقی با تاخیر مواجه شده است.
ریزی  برنامه  برقی  موتورسیکلت  برای خرید ۱۰۰ هزار  نژاد گفت:  سقائیان 
خواهیم کرد که در این راستا تسهیلات لازم برای خرید داده خواهد شد که 

موتورسیکلت های برقی می توانند به بهبود هوای پاک قم کمک کنند.
وی بیان داشت: بر اساس پیشنهاد هیئت های مذهبی قم مقرر شد که دهه 
فجر امسال به صورت ویژه، شهر مقدس قم تزیین شود و ۴۴ مسجد نیز انتخاب 
شد که در ایام الله دهه فجر برنامه های فرهنگی ویژه ای در آنان برگزار خواهد 

شد که اتفاق خوبی خواهد بود.
شهردار قم گفت: روابط ما با شورای شهر خوب است و ما محکم کار خود را 
دنبال می کنیم هر چند که این روابط بهشت گونه نیست و اختلافات سلیقه 
ای وجود دارد و اگر کار ما در شهرداری ادامه دارد به دلیل حمایت های شورا و 
همکاری با شهرداری است. وی گفت: هر ساله بودجه شهرداری جهت تصویب 
به شورای اسلامی شهر داده می شود و موارد مهم نیز به شورا گزارش می شود و 

این حق شورا است که بررسی های لازم را به عمل آورد.
سقائیان نژاد در خصوص استخدامی های شهرداری نیز بیان داشت: ۸۰ نفر 
مجوز جذب گرفتیم که در این مقطع ۵۰ نیرو بیشتر نیاز نداریم که مابقی نیروها 
در زمان مورد نیاز از طریق آزمون جذب می شوند.  وی در ادامه عنوان داشت: 
پروژه چهل اختران از محل پروژه های ۴۸ هکتاری تامین اعتبار می شود که با 

سرعت کار دنبال خواهد شد و پشتیبانی بودجه ای آن نیز مشخص است.
وی در خصوص مشکل راه اندازی متروی قم نیز گفت: متروی قم امروز 
مشکل فنی ندارد و تنها مشکل آن واگن است و همه تجهیزات فراهم شده است.
شهردار قم ادامه داد: دو ایستگاه گذری در مسیر متروی قم فعال خواهد 
بود و مابقی به صورت عبوری و به مرور زمان تکمیل می شوند که تعداد آنان 

۶ ایستگاه است.
وی ابراز داشت: برای متروی اصفهان، شیراز و تبریز ۳۱۵ واگن قرارداد وجود 
داشت که پیشنهاد دادیم قم را جز آنان بگذارند که این امر در دولت تصویب 
شد اما ذی حسابی وزارت کشور اعلام کرد بحث ریالی است که این تعداد به ۵۵ 

واگن تبدیل شد و در ادامه مشکلاتی با چین داشتیم که این امر محقق نشد.
سقائیان نژاد افزود: هر واگن یک میلیون و ۲۰۰ هزار یوروهزینه دارد و از سوی 
دیگر چین نمی توانست تضمین بدهد که این مباحث ادامه یافت تا اینکه ۵۵ 
واگن با هزینه سه هزار میلیارد تومان از سوی دولت برای قم تامین اعتبار و 

قرارداد آن بسته شد.
شهردار قم افزود: ساخت این تعداد واگن ۱۵ ماه طول می کشد و از آنجا که 
واگن های مشهد و قم یکسان است درخواست کردیم به ما قرض دهند تا وقتی 

واگن های قم رسید جایگزین شود.
وی عنوان داشت: در این راستا آیت الله مکارم شیرازی نامه ای نوشتند و وزیر 
کشور هم در حال تلاش هستند تا واگن ها به قم برسد و اگر واگن تامین شود 
متروی قم تا پایان سال راه خواهد افتاد که در این بین شهردار مشهد و شش نفر 

از اعضای شورای مشهد دچار مشکل شدند و رایزنی ها بی نتیجه ماند.
شهردار قم عنوان داشت: ۵۰ میلیارد تومان به منطقه شش کمک می شود تا 

وضعیت بهتری نسبت به سایر مناطق شهری پیدا کند.
وی گفت: تلاش می شود تا توسعه محلات صورت گیرد و باید این مناطق به 

حدی برسند تا سرمایه گذاران نیز به این مناطق توجه کنند.
سقائیان نژاد بیان داشت: در جمکران نیز تملکاتی در حال انجام است که البته 

روند سریع نیست و هزینه زیادی می طلبد.
وی تاکید کرد: زمین های گلاب جمکران که ۱۴۰ هکتار است تلاش می شود در 
کمیسیون ماده ۵ تغییر کاربری داده شوند و آورده ما در این منطقه هزینه شود.


